
V Červeném Kostelci dne 1. 11. 2018 

 

Dobrý den, vážení zastupitelé, dobrý den Vám všem, které zajímá město Červený 

Kostelec. 

Jako člověk, který je zastupitelem města nepřetržitě od roku 2001, z toho 8 let 

vykonával funkci místostarosty, a jako člověk, který má k Červenému Kostelci velmi 

úzký citový vztah, cítím potřebu vyjádřit se k okolnostem, které by neměly zůstat bez 

povšimnutí. 

V první řadě bych ovšem rád poblahopřál vítězům voleb a všem zvoleným 

zastupitelům. Zároveň bych rád řekl, že spojení dvou nejsilnějších stran chápu jako 

logické vyústění voleb. 

Nyní však ke zmiňovaným okolnostem.  

Jak jsem již řekl, výsledky voleb samozřejmě respektuji, ale nemohu pochopit, 

s odvoláním na koaliční smlouvu, proč se členem RM má stát člověk, který zdaleka 

neměl tolik preferenčních hlasů (stačily pouze na 23. místo v pětadvacetičlenném ZM) 

a po jehož tříletém působení v radě města zůstaly nezapomenutelné stopy. Například 

se zasadil o vznik tzv. vizuálu města v hodnotě cca 100.000 Kč, který běžnému 

občanovi Červeného Kostelce nic nepřinesl. Dále prosadil s péčí řádného hospodáře 

zrušení výběrového řízení na zázemí pro volejbal, aby mohlo být znovu vypsáno a 

vysoutěženo v konečném důsledku o cca 900.000 Kč dráž. A většině zastupitelů (mezi 

které jsem patřil i já) vysvětlil, že je potřeba vypsat architektonickou soutěž o návrh 

prostoru mezi školami, která město přišla na cca 500.000 Kč, abychom mohli 

konstatovat, že vyhrál návrh velmi podobný návrhu pana arch. Marka Wajsara, který 

máme již od roku 2014 "v šuplíku". Navíc vítězná firma nebyla do tohoto okamžiku 

schopna vypracovat technickou dokumentaci, podle které by šlo záměr realizovat. 

Protiváhou je snad jen zahrada za domkem B. Němcové za cca 180.000 Kč, která 

slouží svému účelu. 

Dodnes si kladu otázku, zda důvod odstoupení pana Štěpána Noska a dalších dvou 

radních před rokem byla opravdu nemožnost prosazení vlastních představ, když proti 

mohly být v sedmičlenné radě města pouze dva hlasy radních z SNK Pro rozvoj města. 

Tehdy před rokem chválil nově vzniklou RM sám pan starosta a s úlevou konstatoval, 

že nové složení RM je daleko klidnější a konstruktivnější. O to víc mě zaráží fakt, že 

pan starosta jako zastupitel s největším počtem hlasů přistoupil na domluvené složení 

RM a svolil k podpisu koaliční smlouvy, která znovu umožní panu Noskovi konat 



„dobro“ v RM. Z tohoto důvodu mám při dnešním hlasování problém podpořit jak 

volbu pana starosty a místostarosty, tak i dalších pěti členů rady města. 

Další věcí, ke které bych se rád vyjádřil, je již zmiňovaná koaliční smlouva. 

Nedávné události související s oslavami 100 let od vzniku Československa připomínaly 

řadu hodnot, které vznik naší země provázely. Mezi jinými byla zmiňována svoboda 

pro naše území, svoboda pro náš mateřský jazyk a také svoboda pro vyjadřování 

názorů. A právě o možnosti mít svůj vlastní názor a svobodně ho prezentovat jsem 

hodně přemýšlel. Mám totiž pocit, že povolební události v našem městě minimálně 

15 zastupitelům tuto možnost vzaly. Už před čtyřmi lety, před ustavujícím zasedáním 

ZM, kdy jsme byli tlačeni Spoluobčany a sdružením Kostelec pro lidi do koaliční 

smlouvy, jsme jasně řekli, že žádnou koaliční smlouvu podepisovat nebudeme, že 

nechceme nikoho omezovat v jeho názorech. Připadá mi totiž, že touto cestou 

dostává demokracie pěkně "na frak". Jsem přesvědčen, že ve městě, jako je náš 

Červený Kostelec, si lidé při komunálních volbách vybírají převážně osoby, které mají 

jejich sympatie, osoby, o kterých voliči předpokládají, že budou prosazovat zájmy jim 

blízké. A tito lidé musí být velmi zklamáni, že tyto osoby jsou najednou svázány 

koaliční smlouvou, která všem nařizuje hlasovat jednotně. 

Podepsání koaliční smlouvy mi nepřipadá jako hrdinství, ale naopak jako hrozba. Jen 

si vzpomeňte, co znamenala koaliční smlouva v královéhradeckém krajském 

zastupitelstvu pro středoškolské zařízení v našem městě! Bylo to splynutí tří středních 

škol a tím ztráta suverénní střední školy v Červeném Kostelci. 

Kdo ví, zda se za tento kus papíru spíše neschovává obava, že by jednotnost nemusela 

být 100%. Kdo ví, jestli se tímto přístupem, bohužel v této době tak častým v řadě 

velkých měst, nevracíme do doby, kdy se mít vlastní názor nevyplácelo. 

Pevně věřím, že o mých slovech budete přemýšlet. Pevně věřím, že si uvědomujete, 

proč jste se stali zastupiteli. A především pevně věřím, že zvítězí Váš zdravý rozum a 

skutečný zájem o naše město, o náš Červený Kostelec. 

 

Richard Bergmann 

Zastupitel města Červený Kostelec 


